

**超星移动图书馆**依托集成的海量信息资源与云服务共享体系，为移动终端用户提供了资源搜索与获取、自助借阅管理和信息服务定制的一站式解决方案，具有十分突出的特点与技术优势：

超星移动图书馆不仅仅是一个孤立的软件平台，它是对性能优良的图书馆集成管理系统、OPAC 系统、数字图书馆资源、一站式搜索系统、文献传递系统等应用系统服务的高度集成，系统具有强大的应用服务能力。

系统应用元数据整合技术对馆内外的中外文图书、期刊、报纸、学位论文、标准、专利等各类文献进行了全面整合，在移动终端上实现了资源的一站式搜索、导航和全文获取服务。

通过超星移动图书馆并依托云服务架构，读者可以查找和获取的内容包括电子图书、期刊论文、报纸，以及学位论文、会议论文、标准、专利等中外文文献。同时，充分考虑到手机阅读的特点，超星移动图书馆还专门提供 3 万多本 e-pub 电子图书 7800 多万篇报纸全文供手机用户阅读使用。

系统接入文献共享云服务的区域与行业联盟已达 78 个，加入的图书馆已有 723 家；24 小时内，文献传递请求的满足率：中文文献 96%以上，外文文献 85%以上。

通过设置个人空间与图书馆 OPAC 系统的对接，实现了馆藏查询、续借、预约、挂失、到期提醒、热门书排行榜、咨询等自助式移动服务。并可以自由选择咨询问答、新闻发布、公告（通知）、新书推荐、借书到期提醒、热门书推荐、预约取书通知等信息交流功能。

总之，超星移动图书馆依托资源、技术优势，深入分析移动图书馆读者需求，帮助任何用户(Any user)、在任何时候(Anytime)、任何地点(Anywhere)获取任何图书馆(Any library)的任何信息资源(Any information resource)，最终实现数字图书馆的最终目标奠定坚实基础。

Superstar Mobile Library makes use of massive amount of information resources and cloud services sharing system to provide to mobile users a one-stop solution for information search and retrieval, self-service loan management and information services. It has very prominent features and advanced technology:

Superstar Mobile Library is not just an isolated software platform but also a highly integrated system of advanced library management system, OPAC system, digital library resources, one-stop search system and document

delivery system. The system has powerful capabilities in application service.

Its system metadata integration technology fully integrates foreign language books, periodicals, newspapers, theses and dissertations, standards, patents and other types of literature within the library and beyond. A truly integrated one-stop solution for search, navigation and full text access can be achieved in mobile devices.

Through the cloud service architecture of the Superstar Mobile Library, users can search and access Chinese and foreign languages documents including electronic books, journal articles, newspapers, theses and dissertations, conference proceedings, standards and patents. Meanwhile, in full consideration of the reading characteristics of mobile devices, Superstar Mobile Library also specializes in providing over 30,000 e-pub electronic books and more than 7800 full-text newspapers for mobile users.

The system is connected to document sharing area of cloud services and 78 library consortia. A total 723 libraries have joined the system. The fulfillment rate of document delivery requests within 24 hours is: more than 96% for Chinese materials and 85% for foreign languages materials.

Through personalized web portal docking with the library OPAC, Superstar Mobile Library is able to provide a range of self-service mobile services including search of library collection, renewals, holds, loss reporting, coming due alert, popular books list and reference. Other functionalities of the system includes free selection of Q&A, press releases, announcements (notification), new book recommendation, overdue alert, popular book recommendation, and hold pick-up notice.

In short, Superstar Mobile Library utilizes its resources and advanced technology to analyze in-depth the needs of mobile library users and help any user to access any information resource of any library anytime anywhere. It lays a solid foundation for the realization of the ultimate goal of digital libraries.